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Készült: Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testületének 2013. június 13. 

napján tartott soron kívüli üléséről, hangfelvételről. 
 
Jelen vannak: Ormai István polgármester, Kárpáti László alpolgármester, Dr. Ludas László 

alpolgármester, Boros Bálint, Czimbalek József, Dr. Orbán Csaba, Rácz 
Ferenc, Sasvári Tamás és Simonovics Józsefné képviselők 

 
Távol maradt: Melles Zoltán, Melsin Valentin és Dr. Novák János képviselők jelezték, 

hogy más elfoglaltságuk miatt nem tudnak az ülésen részt venni    
 
Meghívottak: Dr. Kovács Ildikó jegyző, Dr. Nagy Vera aljegyző, Dr. Pacári Judit 

jogtanácsos, Vargáné Szüts Katalin és Svégel Gábor irodavezetők  
 
Ormai István polgármester köszönti a megjelenteket, a VTV nézőit, a nagyatádiakat.  
Megállapítja, hogy a képviselő-testület – 8 fővel – határozatképes, az ülést megnyitja.  
 
Javasolja, hogy a mai ülés jegyzőkönyvének hitelesítői Boros Bálint és Sasvári Tamás 
képviselők legyenek. 
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó 
javaslatot. 
 
A képviselő-testület a jegyzőkönyv hitelesítőkre vonatkozó javaslatot egyhangú – 8 igen – 
szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
162/2013. (VI. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a 2013. június 13-i soron kívüli 
ülés jegyzőkönyvének hitelesítőiül Boros Bálint és Sasvári Tamás képviselőket választja. 
 
Ormai István polgármester a meghívóban szereplő napirend megtárgyalását javasolja.  
 
A képviselő-testület a napirendi javaslatot egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a 
következő határozatot hozza: 
 
163/2013. (VI. 13.) számú határozat: 
 
Nagyatád Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a napirend tárgyalására 
vonatkozó javaslatot elfogadja és az alábbi napirendet tárgyalja: 
 
1.) Előterjesztés az önkormányzat adósságának állami átvállalása végrehajtásával 

kapcsolatos döntésről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
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Napirendek tárgyalása: 
 
1.) Előterjesztés az önkormányzat adósságának állami átvállalása végrehajtásával 

kapcsolatos döntésről  
 Előadó: Ormai István polgármester 
 
Ormai István polgármester: 
Röviden ismerteti az előterjesztés tartalmát.  
 
Kérdések: 
 
Rácz Ferenc képviselő, a Pénzügyi Bizottság alelnöke: 
Milyen szempontok szerint választották ki azokat a hiteleket, amelyeket az állam átvállal? 
A folyószámla hitelkeret esetében elég nagy összeget fog az állam átvállalni. Azt olvasta, 
hogy a másik részét hosszúlejáratú hitellé fogja a bank átkonvertálni, amivel meg fog szűnni 
az önkormányzat folyószámla hitelkerete. Mennyiben befolyásolja ez majd az önkormányzat 
likvid helyzetét? Kapcsolódik-e ez az idei évi illetve jövő évi költségvetési koncepcióhoz?  
 
Boros Bálint képviselő, az Oktatási, Kulturális és Sport Bizottság alelnöke: 
Az előterjesztés szerint ennek a hónapnak a végén megtörténik az aláírás. Van arról 
információ, hogy milyen ütemben történik az átvállalás? 
 
Ormai István polgármester: 
Elmondja, hogy hogyan zajlott a folyamat.  
Amikor megszületett a döntés, hogy az önkormányzatok hitelállományát 5.000 fő lélekszám 
alatt teljes egészében, 5.000 fő lélekszám felett viszont részben átvállalja az állam, akkor 
egyértelműen rögzítésre került, hogy mely hitelek kerülnek be ebbe a körbe. Kialakításra 
került 2012. december 31-én egy bázis, mely az akkori, e szabványnak megfelelő hiteleket 
tartalmazta. Ez képezte a hitelátvállalás alapját, a már általa említett 2 milliárd 210 millió Ft 
összegben. Az ismertetett 9 db hitel került be egyszerűen összefoglalva olyan 
csoportosításban, hogy hosszú lejáratú fejlesztési hitelek, likvid hitelek – ezeknek több fajtája 
lehet –, kötvények és váltók. Ebben az utolsóban Nagyatád nem volt érintve. Ezek voltak a 
kategóriái azoknak a pénzügyi szerződéseknek, hitel megállapodásoknak, amely ezeknek az 
akkori állománya alapján került kiszámításra, két – az önkormányzatot érintő – tétel 
figyelembe vételével. Az egyik, hogy a kórházi fekvőbeteg-ellátás és szakellátásra fordított 
hitelek 100 %-át (89 millió Ft) átvállalta az állam és ezen kívül pedig a fennmaradó hitelek 60 
%-át. Ebből került kiszámításra ez az 1 milliárd 362 millió Ft. Egy viszonylag hosszú időszak 
telt el. Az elmúlt hónapok során még tisztázódott az, hogy vajon milyen módon kerül 
felhasználásra. A szerződést megkötötték az 1 milliárd 362 millió Ft-ra januárban. Ezt a pénzt 
biztosítják Nagyatád Város Önkormányzata részére. A felhasználás a mostani előterjesztésből 
látszik, és a bázis alapján történik. A pénzt először elosztják bankok szerint. Tehát az adott 
bank, adott hitelállományára jutó 60 %-a, annak a banknak a hitele törlesztésére fordítódik. 
Először a deviza alapú hiteleket, kötvényt kell törleszteni. – itt egyszerű a helyzet, mert a 
Raiffeisen Bankra jut egy kontingens (1 hányada a törlesztésnek), de ott csak 1 db hitel van. A 
többieknél pedig, hogy mire fordítódik – az állam döntötte el – a rosszabb kamatozású kisebb 
hiteleket vették figyelembe, és utoljára hagyták például a Magyar Fejlesztési Bank által 
biztosított, a kereskedelmi bank által refinanszírozott jó, vagy támogatott kamatozású 
hiteleket. Egy ilyen logika és eljárási rend szerint jutottak el odáig, hogy tisztázódjon ez a 
helyzet. Tehát egy nagyon feszes, előre megfogalmazott rendszerben működik ez a dolog. A 
folyószámlahitelnél meg van az a lehetőség – és a bank is partner – hogy majdan, június 
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végén vagy szeptemberben egy teljesen normál, általános folyószámla hitelkeretük legyen. 
Nyílván sokkal alacsonyabb összeggel, mint amennyi most volt, de nem ez lesz, ami itt 
marad, hanem egy hosszú lejárató hitellé változik. Tehát ez átmegy 10-15 éves törlesztésbe és 
lesz egy likvid hitelük, aminek az összege jóval alacsonyabb lesz mostaninál, viszont ezeket 
év végén le kell rendezni, és úgy lehet újat nyitni. Tehát így érinti a gazdálkodást. Ismereteik 
szerint egy napon, június 28-án történik az összes pénzügyi művelet. – minden bank és 
minden hitel irányában. Közvetlen a bankok kapják meg ezt a pénzeket. Az adósságátvállalás 
által jövőre kedvezőbb helyzetbe kerülnek. Az idén a költségvetésüket tovább már nem javítja 
ez a változás. Sőt, mivel 50 %-kal terveztek, némi korrigálásra lehet számítani.  
 
Ormai István polgármester szavazásra bocsátja az önkormányzat adósságának állami 
átvállalása végrehajtásával kapcsolatos döntésről szóló előterjesztés határozati javaslatát. 
 
Ormai István polgármester megállapítja, hogy a képviselő-testület a határozati javaslatot 
egyhangú – 8 igen – szavazattal elfogadja, és a következő határozatot hozza: 
 
164/2013. (VI. 13.) számú határozat: 
 
1. Nagyatád Város Önkormányzata Képviselő-testülete a Magyarország 2013. évi 

központi költségvetéséről szóló 2012. évi CCIV. törvény (továbbiakban költségvetési 
törvény) 72-75. §-aiban foglaltakra figyelemmel kinyilvánítja, hogy a költségvetési 
törvényben írt feltételekkel az adósságállománya Magyar Állam által történő 
átvállalást igénybe kívánja venni. 

 
2. A Képviselő-testület kijelenti, hogy az önkormányzat nem rendelkezik olyan betéttel 

vagy egyéb számlaköveteléssel, ami kifejezetten egy adott adósságelemhez 
kapcsolódik, vagy annak fedezetére, teljesítésének biztosításául szolgál. 

 
3. A Képviselő-testület kinyilvánítja, hogy a Polgári Törvénykönyvről szóló 1959. évi IV. 

törvény 332. §-a szerinti megállapodást kíván kötni a Magyar Állammal és a 
finanszírozó hitelintézetekkel az önkormányzatot terhelő, az adósságátvállalással 
érintett adósságállománya átvállalásáról (konszolidáció). 

 
4. A Képviselő-testület az adósságátvállalással összefüggésben felhatalmazza Ormai 

István polgármestert, hogy: 
 

a) megtegye a költségvetési törvény 72-75. §-ai szerinti nyilatkozatokat és 
intézkedéseket; 

 
b) a Központi Elszámolóház és Értéktár (Budapest) Zrt. (KELER) által kialakított, 

az 5000 fő feletti önkormányzatokra irányadó „Eljárási rend” alapján az 
Önkormányzat által kibocsátott kötvénysorozat vonatkozásában végrehajtandó 
részleges törléshez a szükséges nyilatkozatokat megtegye, illetve kapcsolódó 
dokumentumokat aláírja és megállapodásokat megkösse; 

 

c) a költségvetési törvény 74. § (6) bekezdése szerinti megállapodásokat kösse meg; 
 

d) a kötvénytulajdonos pénzintézettel az Önkormányzat által kibocsátott 
kötvénysorozat vonatkozásában végrehajtandó részleges törléshez kapcsolódó 
megállapodásokat megkösse; 
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e) részleges törlés esetén a szükséges módosításokat az Információs Összeállításban és 
az Okiratban megtegye. 

 

5. A Képviselő-testület felhatalmazza a RAIFFEISEN Bank Zrt.-t, hogy az 
Önkormányzatra vonatkozó, banktitoknak minősülő adatokat a konszolidáció 
végrehajtása érdekében a Magyar Államkincstár (MÁK) részére átadja és azokat a 
MÁK kezelje. 

 
6. A Képviselő-testület hozzájárul ahhoz, hogy az Önkormányzatnak a Magyar Állam 

által átvállalt adósságállománya tekintetében a RAIFFEISEN Bank Zrt. a teljesítést 
az Önkormányzat helyett a Magyar Államtól elfogadja. 

 

7. A Képviselő-testület nyilatkozik arról, hogy Nagyatád Város Önkormányzata nem áll 
a helyi önkormányzatok adósságrendezési eljárásáról szóló 1996. évi XXV törvény 
szerinti adósságrendezési eljárás alatt. 

 

8. A Képviselő-testület felkéri a polgármestert, hogy az adósságátvállalással kapcsolatos 
intézkedéseiről a soron következő ülésén tájékoztassa a testületet. 

 
Felelős: Ormai István polgármester 
Határidő:   I.  részleges törléshez kapcsolódó megállapodások aláírása: 2013. június 28-ig 
 II. a kötvényhez kapcsolódó dokumentumokban a konszolidációt követően a 

kötvényekben bekövetkező változások átvezetése: 2013. szeptember 30-ig 
 
 
Ormai István polgármester megköszöni a munkát, a képviselő-testület soron kívüli ülését 8 
óra 15 perckor bezárja. 

 
 

K.m.f. 
 
 
 
 

Ormai István  
polgármester 

Dr. Kovács Ildikó 
jegyző 

 
 
 
 
 
 

Boros Bálint 
képviselő 

Sasvári Tamás 
képviselő 

jegyzőkönyv hitelesítők 


